

MINUTES OF PROCEEDINGS

THURSDAY, NOVEMBER 22, 1979
(6)

[Text]

The Standing Committee on External Affairs and National Defence met at 11:09 a.m. this day, the Chairman, Mr. Donald Munro, presiding.

Members of the Committee present: Messrs. Binks, Caccia, Darling, Duclos, Fish, Forrestall, Fretz, Miss Jewett, Messrs. Lane, McLean, Munro (*Esquimals-Saanich*), Reimer, Ritchie (*Dauphin*) and Stewart.

Appearing: The Honourable Senator Martial Asselin, Minister of State for CIDA.

Witnesses: From the Canadian International Development Agency: Mrs. Margaret Catley-Carlson, Senior Vice-President and Mr. David Aitchison, Vice-President, Comptroller's Branch.

The Committee resumed consideration of its Order of Reference dated Monday, October 15, 1979, relating to the Main Estimates for the fiscal year ending March 31, 1980. (*See Minutes of Proceedings, Tuesday, October 30, 1979, Issue No. 3*).

By consent of the members present, the Chairman called Votes 25, 30, L35 and L40 relating to CIDA under EXTERNAL AFFAIRS.

The Minister made a statement.

The Vice-President, Comptroller's Branch, made a presentation with the aid of charts and answered questions.

The Minister and the Senior Vice-President answered questions.

The Chairman authorized that the following documents submitted by the Canadian International Development Agency be printed as appendices to this day's Minutes of Proceedings and Evidence:

—Tables 20, 35, 23, 22, 27, 6 and 5; in the order presented to the Committee, (*See Appendix "END-4"*).

—Responses to questions asked by members when the Minister of State for CIDA, Senator Martial Asselin, appeared before the Standing Committee on External Affairs and National Defence on November 1, 1979. (*See Appendix "END-5"*).

At 12:30 o'clock p.m., the Committee adjourned to the call of the Chair.

PROCÈS-VERBAL

LE JEUDI 22 NOVEMBRE 1979
(6)

[Traduction]

Le Comité permanent des affaires extérieures et de la défense nationale se réunit aujourd'hui à 11 h 09 sous la présidence de M. Donald Munro (président).

Membres du Comité présents: MM. Binks, Caccia, Darling, Duclos, Fish, Forrestall, Fretz, M^{lle} Jewett, MM. Lane, McLean, Munro (*Esquimalt-Saanich*), Reimer, Ritchie (*Dauphin*) et Stewart.

Comparaît: L'honorable sénateur Martial Asselin, ministre d'État chargé de l'ACDI.

Témoins: De l'Agence canadienne de développement international: M^{me} Margaret Catley-Carlson, vice-présidente principale et M. David Aitchison, vice-président, Contrôleur.

Le Comité reprend l'étude de son ordre de renvoi du lundi 15 octobre 1979 portant sur le Budget principal pour l'année financière se terminant le 31 mars 1980. (*Voir procès-verbal du mardi 30 octobre 1979, Fascicule n° 3*).

Du consentement des membres présents, le président met en délibération les crédits 25, 30, L35 et L40 ayant trait à l'ACDI sous la rubrique AFFAIRES EXTÉRIEURES.

Le ministre fait une déclaration.

Le vice-président, contrôleur, fait une présentation avec l'aide de tableaux et répond aux questions.

Le ministre et la vice-présidente principale répondent aux questions.

Le président autorise que les documents suivants soumis par l'Agence canadienne de développement international soient joints au procès-verbal et témoignages de ce jour:

—Tableaux 20, 35, 23, 22, 27, 6 et 5; selon l'ordre de présentation au comité, (*Voir appendice «END-4»*)

—Réponses aux questions posées par les députés lors de la comparution devant le Comité permanent des affaires extérieures et de la défense nationale, le 1^{er} novembre 1979, du ministre d'État chargé de l'ACDI, le sénateur Martial Asselin. (*Voir Appendice «END-5»*).

A 12 h 30, le Comité suspend ses travaux jusqu'à nouvelle convocation du président.

Le greffier du Comité

Peter M. Hucal

Clerk of the Committee